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ЭКОЛОГИЧЕСКИЕ НОВОСТИ НОРВЕГИИ 
 

14.08.2018, - DET ER VI SOM FÅR SØPPEL-SKIPENE // «К НАМ ЕДУТ «ГРЯЗНЫЕ» КОРАБЛИ» 

Норвежские активисты требуют ужесточить требования к круизным судам, прибывающим к 

побережью Норвегии. По их мнению, из-за нерешительности правительства по отношению к 

введению запрета на вход «экологически грязных» судов без очистного оборудования страдает 

экология фьордов. В свою очередь норвежская туристическая отрасль уже работает над 

поиском новых и лучших решений. 

Полная версия материала 

 

15.08.2018, 10 BUD FOR UTSLIPPSFRI KYST 2040 // 10 ПРОЕКТОВ СДЕЛАТЬ НОРВЕЖСКОЕ 

ПОБЕРЕЖЬЕ ЭКОЛОГИЧЕСКИ ЧИСТЫМ К 2040 ГОДУ 

Норвежская программа «Побережье без выбросов 2040», предусматривающая поэтапное 

сокращение загрязнения парниковыми газами прибрежной зоны от судоходных маршрутов, 

потребует создания возобновляемых источников энергии в портах. Ведущими норвежскими 

компаниями подготовлено 10 проектов электрификации портов, реализация которых не скажется 

на работе портов и не окажет воздействия на окружающую среду. 

Полная версия материала 

 

15.08.2018, KLIMAGASSUTSLIPPENE GIKK NED I 2017 // ВЫБРОСЫ ПАРНИКОВЫХ ГАЗОВ В 

НОРВЕГИИ СОКРАТИЛИСЬ В 2017 ГОДУ 

Выбросы парниковых газов в Норвегии в 2017 году сократились на 1,7%, а общие выбросы – на 

2,4% выше уровня 1990 года, сообщило статистическое бюро страны. Министр по делам 

климата Ола Элвестуен полагает, что это является хорошей новостью и результатом 

долгосрочной и целенаправленной политики по сокращению выбросов, особенно в 

транспортном секторе. Однако, представители экологических организаций подчеркивают, что 

хотя выбросы парниковых газов и снизились в прошлом году, ситуация требует более 

решительных шагов. 

Полная версия материала 

 

15.08.2018, KIRKENS NØDHJELP UTFORDRER REGJERINGEN TIL HØYERE UTSLIPPSKUTT // 

ГУМАНИТАРНАЯ ОРГАНИЗАЦИЯ «НОРВЕЖСКАЯ ЦЕРКОВНАЯ ПОМОЩЬ» ПРИЗЫВАЕТ 

ПРАВИТЕЛЬСТВО СОКРАТИТЬ ВЫБРОСЫ 

Норвегия должна сократить вдвое выбросы, чтобы достичь целей Парижского соглашения по 

изменению климата, говорится в недавнем докладе, представленном во время конференции 

«Arendalsuka». 4 всемирных экологических организации призывают норвежское правительство 

сократить выбросы парниковых газов, что составило бы 0,65% от общего объема сокращения в 

мире. 

Полная версия материала 

 

16.08.2018, MILJØORGANISASJON MENER ALL SOYA I FISKEFÔR KAN BYTTES UT // 

ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ ОРГАНИЗАЦИЯ СЧИТАЕТ, ЧТО ВСЮ СОЮ В КОРМЕ ДЛЯ РЫБЫ МОЖНО 

ЗАМЕНИТЬ 

Организация «Будущее в наших руках» выпустила отчет, в котором утверждается, что 

используемая в качестве корма для рыб соя может быть заменена более подходящими 

продуктами: древесными опилками, водорослями и мясными отходами. Это позволит сократить 
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ущерб экологии от массового производства сои, поскольку норвежское рыбоводство является ее 

крупнейшим потребителем. 

Полная версия материала 

 

18.08.2018, HAVFORSKNINGSINSTITUTTET FRARÅDER OLJEVIRKSOMHET I LOFOTEN // 

ИНСТИТУТ МОРСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ ОТГОВАРИВАЕТ ВЕСТИ НЕФТЯНУЮ 

ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ НА ЛОФОТЕНАХ 

Институт морских исследований предполагает наличие нефтяной деятельности вблизи 

Лофотенских островов. На это указывают новые данных о поздних дефектах рыбы из икринок, 

которые пострадали от нефтяных разливов. Норвежская нефтегазовая компания отрицает 

наличие деятельности на островах, и утверждает, что запасам трески нечего не угрожает. 

Полная версия материала 

 

19.08.2018, KREVER FULL STANS I BRUK AV OMSTRIDT UGRESSMIDDEL; GLYFOSAT // 

ТРЕБУЕТСЯ ПОЛНЫЙ ЗАПРЕТ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ СПОРНОГО ГЕРБИЦИДА - ГЛИФОСАТА 

Более 25 участков в городе Берген, рядом с которыми находятся, в том числе, детские сады и 

дома престарелых, опрыскиваются глифосатом - гербицидом, безопасность которого вызывает 

сомнения. По некоторым данным он токсичен и может вызывать рак. Но городской совет не 

запретил, а лишь свел его использование для борьбы с сорняками к минимуму. В городской 

администрации согласны, что существуют более экологически чистые альтернативы, но их 

использования «требуется гораздо больше ресурсов, как экономических, так и человеческих». 

Полная версия материала 

 

19.08.2018, NORGE KAN VENTE FLERE KLIMASØKSMÅL I FRAMTIDA // НОРВЕГИЯ В СКОРОМ 

БУДУЩЕМ МОЖЕТ ОЖИДАТЬ ПРЕТЕНЗИИ К СВОЕЙ ПОЛИТИКЕ В КЛИМАТИЧЕСКОЙ 

СФЕРЕ 

Финансовый аналитик, управляющий директор исследовательской группы Re-Define Europe 

Сони Капур считает, что в скором времени Норвегию могут ждать судебные разбирательства с 

пострадавшими от изменения климата. Они могут потребовать либо компенсацию убытков от 

резкого изменения погоды, или даже изменения политики в сфере климата. Это может нанести 

удар по нефтяной отрасли страны, поскольку возможный успех истцов может отпугнуть 

инвесторов. Правительство отмечает, что оснований для подобных исков нет. 

Полная версия материала 

 

 

ЭКО-ИНИЦИАТИВЫ В НОРВЕГИИ 
 

15.08.2018, YARA VELGER NORSKE VARD TIL Å BYGGE UTSLIPPSFRITT SKIP // КОМПАНИЯ 

YARA ВЫБРАЛА НОРВЕЖСКОГО СУДОСТРОИТЕЛЯ VARD ДЛЯ СОЗДАНИЯ 

ЭКОЛОГИЧЕСКИ ЧИСТЫХ КОРАБЛЕЙ 

Подписано соглашение между норвежским правительством и компанией VARD о создании 

первого в мире электрического самоходного контейнерного корабля «Yara Birkeland». Это не 

только улучшит ситуацию с грузоперевозками, но и сократит выбросы вредных газов. Проект 

получил 133,6 млн. крон при поддержке ENOVA, который является инструментом правительства 

для развития общества с низким уровнем выбросов и будущей энергетической системы. 

Полная версия материала 
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15.08.2018, BERGEN ER NORGES ELBILHOVEDSTAD 2018 ELBILHOVEDSTADEN 2018 

RAPPORT.PDF GENERALSEKRETÆR KOMMUNIKASJONSLEDER // БЕРГЕН - СТОЛИЦА 

ЭЛЕКТРОМОБИЛЕЙ В НОРВЕГИИ 2018 

Город Берген выиграл конкурс на присуждение звания «столицы электромобилей Норвегии». 

Конкурс должен стимулировать развитие электрического транспорта и улучшение экологической 

ситуации. Жюри оценивало ряд факторов, связанных с разработкой электромобилей и зарядных 

станций и облегчением доступа к ним потребителей. Вместе с титулом победитель получил 

«умную» зарядную станцию для электромобилей. 

Полная версия материала 

 

15.08.2018, SMART Å INNFØRE RUSHTIDS-AVGIFT I BERGEN // БЕРГЕН ПРИНЯЛ УМНОЕ 

РЕШЕНИЕ ВВЕСТИ ТРАНСПОРТНЫЙ НАЛОГ НА ЧАС ПИК 

В городе Берген введена плата за пользование автомобилем в час пик и убраны парковки в 

центре города. Это помогло разгрузить дороги и снизить уровень выхлопных газов. При этом 

введены экологически дифференцированные ставки: владельцы более загрязняющих машин 

платят больше. Также приняты меры по повышению привлекательности общественного 

транспорта путем снижения цен на билеты на городском железнодорожном и автобусном 

сообщении. 

Полная версия материала 

 

20.08.2018, ALTFOR FÅ INGENIØRER INVOLVERES I KOMMUNENES KLIMA- OG MILJØARBEID 

// СЛИШКОМ МАЛО ИНЖЕНЕРОВ УЧАСТВУЮТ В КЛИМАТИЧЕСКИХ И ЭКОЛОГИЧЕСКИХ 

РАБОТАХ МУНИЦИПАЛИТЕТОВ 

80,5% муниципальных инженеров обеспокоены климатическими и экологическими проблемами, 

но только 63% из них заявили, что они, как минимум, участвуют в работе по вопросам климата, 

окружающей среды или разрабатывают меры по повышению энергоэффективности в своем 

муниципалитете. Необходимо вовлекать большее количество инженеров для решения 

экологических проблем, а сами инженеры должны активнее продвигать свои предложения. 

Полная версия материала 

 

22.08.2018, #5FORHVALEN – RYDD VERDENS HAV PÅ FARTA // #5FORHVALEN – 

ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ КАМПАНИЯ ПО СОХРАНЕНИЮ МИРОВОГО ОКЕАНА 

Некоммерческий фонд LOOP запускает новую экологическую кампанию. Участникам 

предлагается начиная с 23 августа каждый день собирать мусор, например, пластиковые 

стаканчики, обертки, пластиковые пакеты. Затем поделится фотографией на Instagram или в 

других социальных сетях с хэштегом #5forhvalen и попросить своих друзей сделать то же самое. 

Промоутеры акции отмечают, что подобный мусор часто оказывается в океане и наносит 

непоправимый экологический вред природе. 

Полная версия материала 

 

23.08.2018, COCA-COLA SKIFTER UT FOSSILE FIRMABILER // COCA-COLA ЗАМЕНИТ 

АВТОМОБИЛИ, РАБОТАЮЩИЕ НА БЕНЗИНЕ ИЛИ ДИЗЕЛЬНОМ ТОПЛИВЕ 

Компания Coca-Cola заменит 100 автомобилей на электромобили Opel Ampera-e. Это один из 

крупнейших одиночных заказов электромобилей в Норвегии. Компания становится одной из 

первых, кто заменил основную часть своего автопарка на электромобили. Инициативу 

положительно оценили эксперты, в частности директор экологического фонда ZERO Мариус 

Холм. 

Полная версия материала 
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ЭКО-ИНИЦИАТИВЫ В ФИНЛЯНДИИ 
 

16.08.2018, FINLAND: APETIT TO BUILD BIOENERGY PLANT IN KIRKKONUMMI // APETIT 

GROUP ПОСТРОИТ ЗАВОД ПО ПРОИЗВОДСТВУ БИОЭНЕРГИИ В КИРККОНУММИ 

Финская компания пищевой промышленности Apetit Group построит биоэнергетический завод и 

завод по производству рапсового масла в городе Киркконумми. Проект получил поддержку 

правительства. Биоэнергетический завод позволит сократить использование невозобновляемых 

видов топлива и значительно сократит выбросы углекислого газа. 

Полная версия материала 

 

17.08.2018, THE CITIZENS' INITIATIVE FOR BANNING PROLIFERATION IN THE STATE 

FORESTS GATHERED A LOT OF NAMES // ИНИЦИАТИВА ГРАЖДАН ПО ЗАЩИТЕ 

ГОСУДАРСТВЕННЫХ ЛЕСОВ СОБРАЛА МНОГО ПОДПИСЕЙ 

Национальная инициатива по прекращению открытой эксплуатации государственных лесных 

ресурсов получила 45 000 заявлений о поддержке за три месяца. Эта инициатива 

обосновывается сохранением биоразнообразия, ограничением изменения климата и 

упрощением лесной охоты, использования ягод. Также инициатива предлагает непрерывное 

лесное хозяйство, где каждые 15-30 лет в лесах вырубают только самые большие деревья, и 

лес может возобновить свое существование. 

Полная версия материала 

 

20.08.2018, MICROPLASTICS BAN: CITIZENS' INITIATIVE HEADS TO FINNISH LAWMAKERS // 

ЗАПРЕТ МИКРОПЛАСТИКА: ГРАЖДАНСКАЯ ИНИЦИАТИВА НАПРАВЛЕНА ФИНСКИМ 

ЗАКОНОДАТЕЛЯМ 

Финские активисты выступили с инициативой запрета импорта, производства и продажи 

косметики, содержащей микропластик. По их мнению, эти вещества впоследствии попадают в 

водные системы и наносят ущерб экосистеме, а также могут попасть в пищу. Гражданская 

инициатива получила большое внимание в социальных сетях и набрала уже 50 тысяч подписей, 

необходимых для передачи документа на рассмотрение законодателям. 

Полная версия материала 

 

ЭКОЛОГИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ В ШВЕЦИИ 
 

12.08.2018, ALGAL BLOOM A PROBLEM FOR DRINKING WATER IN SWEDEN //ЦВЕТЕНИЕ 

ВОДОРОСЛЕЙ СТАЛО ПРОБЛЕМОЙ ДЛЯ ПИТЬЕВОЙ ВОДЫ В ШВЕЦИИ 

Потепление климата вызвало рост количества токсичных сине-зеленых водорослей на 

гидротехнических сооружениях в Швеции. Очистные сооружения в этой ситуации не 

справляются с фильтрацией воды, и токсичные вещества могут попасть в питьевую воду. Пока 

уровень этих веществ не превышает допустимого, но в будущем это может сать серьезной 

проблемой. 

Полная версия материала 

 

14.08.2018, THE SWEDISH ISLAND THAT'S SUFFERING A WATER CRISIS // ШВЕДСКИЙ 

ОСТРОВ СТОЛКНУЛСЯ С ВОДНЫМ КРИЗИСОМ 

С 2016 года остров Готланд сталкивается с рекордно низким количеством осадков. А этим летом 

очень жаркая погода привела к пересыханию острова и недостатку грунтовых вод. Это вызвало 

повсеместную экономию воды. Жители опасаются, что такие меры могут отрицательно 
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сказаться на туристическом потоке на остров. Одним из решений является поиск технических 

средств для сокращения потребления воды в сельском хозяйстве и промышленности по добыче 

известняка. Но для этого необходимы значительные инвестиции. 

Полная версия материала 

 

ЭКО-ИНИЦИАТИВЫ В ШВЕЦИИ 
 

15.08.2018, SWEDISH FOREST AGENCY CALLS FOR MORE ELK TO BE KILLED OFF 

//ШВЕДСКОЕ ЛЕСНОЕ АГЕНТСТВО ПРИЗЫВАЕТ СОКРАТИТЬ ЧИСЛЕННОСТЬ ЛОСЕЙ 

Шведские лесные власти хотят увеличить нормы на отстрел лосей в предстоящий сезон охоты 

на 10-20%, поскольку считают, что эти животные наносят слишком большой ущерб деревьям по 

всей стране. Считается, что рекордные цифры этого года (от 10 до 50% поврежденных деревьев 

по всем регионам) вызваны холодной и снежной зимой, из-за чего животные не могли найти 

пищу на земле. 

Полная версия материала 

 

17.08.2018, SWEDEN: ICA LAUNCHES WORLD-FIRST CLIMATE AWARENESS SERVICE // ICA 

ЗАПУСКАЕТ ПЕРВЫЙ В МИРЕ КЛИМАТИЧЕСКИЙ СЕРВИС 

Шведская сеть продуктовых магазинов Ica запустила сервис под названием Mitt klimatmеl, 

который позволяет клиентам Ica отслеживать, насколько купленные ими продукты влияют на 

климат (выбросы CO2). Это, в свою очередь, позволяет экологически сознательным клиентам 

заменять продукты, которые влияют на окружающую среду больше всего. 

Полная версия материала 

 

17.08.2018, NORRTДLJE BECOMES FIRST MUNICIPALITY WITH 100% ELECTRIFED BUS 

SERVICES // ШВЕДСКИЙ НОРРТЕЛЬЕ СТАНОВИТСЯ ПЕРВЫМ МУНИЦИПАЛИТЕТОМ СО 

100% ЭЛЕКТРИФИЦИРОВАННЫМ ПАРКОМ АВТОБУСОВ 

Это является результатом партнерства между муниципалитетом, автобусным оператором 

Nobina и Общественным транспортом Стокгольма. Кристоффер Тамсонс из Стокгольмского 

городского совета заявляет, что полный переход на электроавтобусы даст шанс Стокгольмскому 

региону стать самым привлекательным городским регионом в Европе. 

Полная версия материала 

 

23.08.2018, WHY IS 40,000 LITRES OF POPCORN BEING DUMPED IN THE BALTIC SEA? // 

ПОЧЕМУ В БАЛТИЙСКОЕ МОРЕ БУДЕТ СБРОШЕНО 40 000 ЛИТРОВ ПОПКОРНА? 

Около 550 человек, 32 страны, 20 кораблей и самолетов намерены принять участие в 

международных учениях под названием Balex Delta на следующей неделе. В рамках учений 

будет имитироваться крупный нефтяной разлив у побережья Карлскруна на юге Швеции. Одна 

из задач будет состоять в сборе 40 000 литров попкорна, сброшенных в море. Попкорн 

используется в таких целях в течение многих лет, потому что он хорошо плавает, является 

экологически чистым продуктом и станет кормом для рыб, если спасательные команды не 

смогут его собрать. Организаторы Balex Delta подчеркивают, что сценарий «будет имитировать 

разлив нефти, который не может быть ликвидирован только одной Швецией, поэтому нам 

придется обратиться за международной поддержкой». 

Полная версия материала 
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НОВОСТИ РОССИИ 
 

Несколько правил, чтобы купить нормальную рыбу 
 

 

Несколько правил, чтобы купить нормальную рыбу, от Ольги Князевой из Латвии. Как она 
пишет на сайте pressa.lv, ссылаясь на руководителя департамента исследования рыбных 
ресурсов Научного института пищевой безопасности, здоровья животных и окружающей 
среды BIOR, доктор биологии Георг Корнилова. "Так как лосось из-за своей жирной 
консистенции хорошо накапливает вредные вещества, в том числе диоксин, это 
неизбежно происходит. Но если вы не будете есть по килограмму рыбы в день, то в 
умеренном потреблении не будет ничего опасного. Например, в Швеции беременным 
женщинам не рекомендуют есть лосось вообще. У нас  в Латвии таких запретов нет, " - 
сказал ученый. 

Read more ... 

 

 

Фермерский лосось опасен для жизни! 
 

 

Как утверждает болгарский информационный портал Actualno.com, частое употребление 
вкусного лосося  грозит большими проблемами со здоровьем. Дорктор Энн-Лис Берч 
Монсен дале рекомендации болгарам - и они неутешительны.  

Read more ... 

http://pomor-russia.ru/news/46-neskolko-pravil-chtoby-kupit-normalnuyu-rybu
http://pomor-russia.ru/news/45-fermerskij-losos-opasen-dlya-zhizni


Дайджест СМИ Баренцева региона, 10-27 августа 2018 
 

8 
 

 

 

 

В Норвегии разгорается очередной скандал 
 

 

Министерство рыбного хозяйства сопредельной Норвегии осиротело: в отставку 
отправлен отраслевой министр. Однако в вину ему вменяется не токсичность 
норвежского искусственного лосося, а игнорирование норм безопасности.   
Следует отметить, что это уже 2-я скандальная отставка высших чинов Норвегии в этом 
году – так, весной потерял доверие избирателей и сложил свои полномочия 
Председатель парламента королевства. 

Read more ... 

 

 

У России и Норвегии - новая комиссия 
 

 

Правительством РФ совместно с властями королевства Норвегия учреждена смешанная 
Комиссия по контролю за окружающей средой Баренцева региона. Министр природных 
ресурсов и экологии Дмитрий Кобылкин назначен сопредседателем новой российско-
норвежской комиссии.  

Read more ... 

http://pomor-russia.ru/news/43-v-norvegii-razgoraetsya-ocherednoj-skandal
http://pomor-russia.ru/news/44-u-rossii-i-norvegii-novaya-komissiya
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"Линия предательства" 
 

 

«Линия предательства» — так уже 28 лет называют дальневосточные рыбаки соглашение, по 
которому США получили у нашей страны львиную долю акватории Берингова моря и 
континентальный шельф с огромными запасами рыбы, нефти и газа. Соглашение было 
спешным, тайным и даже не ратифицировано Россией. Но оно... действует. 

Read more ... 

 

 

«Нас долгие годы обвиняли, что ХМАО- основной загрязнитель 

Арктики». Природнадзор Югры опроверг многолетний миф 

 

        Обь меньше других рек, расположенных в нефтегазодобывающих регионах, 

страдает от деятельности недропользователей. В частности, речь идет о выносе 

нефтепродуктов с водосборной площади. В Югре он сократился в за 7 лет в 147 раз — 

с 220 тысяч тонн до 1,5 тысяч тонн, сообщает портал «Открытый регион». Таким 

образом, «доля» Оби в Северном Ледовитом океане составляет 1,1% от общего 

годового выноса нефтепродуктов. 

По словам главы Природнадзора Югры, она единственная, по которой идет снижение — 

такую статистику привел «Гринпис» за прошлый год. При этом, в бассейне 

Оби добывается 50% нефтяных запасов от всего объема нефтедобычи в стране. 

http://pomor-russia.ru/news/42-liniya-predatelstva


Дайджест СМИ Баренцева региона, 10-27 августа 2018 
 

10 
 

Специалисты российского отделения «Гринпис», используя данные Росгидромета, 

проанализировали динамику речного стока нефтепродуктов нескольких крупных водных 

артерий Севера. Это Енисей, Лена, Печора. Енисей, например, приносит в Северный 

Ледовитый океан 88,8 тысяч тонн, или 65,8% от общего объема нефтепродуктов. 

«Нас долгие годы обвиняли, что автономный округ основной загрязнитель Арктики. 

Это — из серии слухов и мифов. А приведенные цифры- достоверные данные 

государственного мониторинга состояния водных объектов. Это планомерная 

скоординированная работа правительства автономного округа, нефтедобывающих 

компаний. Мы добились результатов. За восемь лет снижение выноса нефтепродуктов 

с реки Обь составило 147 раз. Это большая огромная работа, которая проведена 

на территории округа», — сказал руководитель югорского Природнадзора Сергей 

Пикунов. По его словам, такие результаты появились благодаря планомерной работе 

правительства округа и нефтяников. 
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Stavanger Aftenblad > 14.08.2018 > Hilde Ovrebekk Lewis 

- DET ER VI SOM FÅR SØPPEL-SKIPENE // «К НАМ ЕДУТ «ГРЯЗНЫЕ» 
КОРАБЛИ» 
 

ARENDAL: Bellona-leder Frederic Hauge mener politikerne er for treige med å regulere cruise- 
næringen. 
- De beste båtene går til Alaska, USA og Canada, fordi de har strenge krav. Da bruker 
cruiseselskapene de beste skipene der, og bruker de dårligste her. Det er vi som får søppelet, sier 
Hauge til Aftenbladet. 
Bellona jobber med både Hurtigruta, Colorline og verdens største cruiseselskap Carnival for å 
finne nye løsninger, forteller han. 
- Vi er for et totalt tungoljeforbud for cruiseskip i Norge, og vi mener båter bygget før 2000 uten 
NoX-rensing ikke burde få lov å komme hit. Det må umiddelbart lages et opplegg der de største 
skipene ikke får lov til å komme inn i fjordene, sier Hauge. 
Treige politikere 
Stortinget ba regjeringen i mai om å innføre krav om nullutslipp fra turistskip- og ferger i 
verdensarvfjordene så snart det er teknisk gjennomførbart, og senest innen 2026. 
Hauge mener dette er «ekstremt treigt» av politikerne. Han oppfordrer derfor næringen selv til å ta 
mer ansvar. 
Cruisetrafikken har økt kraftig i Norge de siste årene. I 2017 var det 749.414 cruisebesøkende i 
landet, ifølge Kystverket. Prognosene for 2018 ligger på rundt 780.000. 
I Stavanger kommer det bare denne uken over 30.000 cruiseturister fordelt på 11 cruiseskip. 
Kritikk 
Flere og flere har den siste tiden uttalt seg kritisk til den økende cruisetrafikken. 
Det har ført til flere protester, blant annet fra MDG-politiker Svein Ingvald Opdal (71) fra Nordfjord, 
som i forrige uke la ut et bilde av seg selv under en spontan nakenprotest mot skipene. 
Hauge frykter at folk kan begynne å gjøre som i Venezia og kaste seg foran skipene i protest. 
- Vi har det siste året sett en enorm økning i reaksjoner. Det skyldes nok en kombinasjon av at det 
kommer flere båter og at folk vet at det finnes andre løsninger. Folk er ikke dumme. Dette kommer 
cruisenæringen til å måtte ta innover seg. Det at noen kler seg naken, er en liten sak i forhold til 
den upopulariteten denne aktiviteten er i ferd med å få. 
Dårlig omdømme 
Hauge var i en debatt mandag under Arendalsuka, sammen med Bente Bratland Holm, 
reiselivsdirektør i Visit Norway, direktør i Maritim Sektor, Lars Gørvell-Dahl, og Ap-politiker Else 
May Botten. 
Holm mener det skader Norges omdømme som turistmål når det er de verste skipene som 
kommer hit. 
- Vi selger naturbasert turisme her i Norge. Det kommer til å gå kraftig nedover hvis vi ikke setter 
krav, sier hun. 
Holm mener at i tillegg til å legge til rette for landstrøm og utvikle nye løsninger, er det viktig å finne 
en harmoni mellom cruiseturistene og de som bor i disse områdene. 
- Det er fullt mulig å få til en koordinering. Havnene må ikke bare si ja til alt. Vi Må sørge for at det 
blir en større balanse. 
Bedre skip 
Anders Bang-Hansen, direktør for cruiseutvikling i Stavanger Havn, mener at det ikke er helt riktig 
at vi får alt søppelet her til landet. 
- Det Hauge glemmer å si er at det er en stadig foryngelse av den flåten som kommer til oss. Det 
betyr at selv om det er noen av de såkalt skitne skipene som kommer til oss, så er i alle fall 
miljøstandarden på de skipene som kommer stadig bedre, sier han. 
Han sier at det internasjonale regelverket er strengere enn det norske. Derfor jobber allerede 
næringen med å finne nye og bedre løsninger. 
- Rederiene prøver å handle så raskt de kan, men et problem er at det ikke er 
produksjonskapasitet til å gjøre det hurtig nok. 
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Ap-politiker Botten sier at hun allerede har invitert til et møte 1. oktober, der alle aktørene i 
cruisemarkedet skal komme sammen for å prøve å finne en løsning. 
- Jeg har selv sett denne cruisetrafikken som kommer inn på tungolje og slipper ut store mengder 
eksos, og det byr meg imot. Derfor er vi ganske offensive på dette nå. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Norsk Telegrambyra > 15.08.2018 10:06 > -- 

10 BUD FOR UTSLIPPSFRI KYST 2040 // 10 ПРОЕКТОВ СДЕЛАТЬ 
НОРВЕЖСКОЕ ПОБЕРЕЖЬЕ ЭКОЛОГИЧЕСКИ ЧИСТЫМ К 2040 ГОДУ 
 

Utslippsfri Kyst 2040 er mulig, men det krever forsterket infrastruktur for fornybar energi i havnene. 
En satsing på Utslippsfri Kyst 2040 bidrar til å oppfylle nasjonal mål, gir nye arbeidsplasser og 
verdiskaping for fremtiden, og vil medføre utvikling av ny teknologi og produkter med stort 
potensial for eksport. 
Politikerne har vedtatt ambisiøse mål for utslippskutt i skipsfarten.1 
MEN: For å oppnå disse målene vil det være behov for en massiv utbygging av ny infrastruktur for 
fornybar energi, sier Jan Kjetil Paulsen i miljøstiftelsen Bellona. – Havnene må kunne tilby flere 
alternativer som for eksempel landstrøm når skipene ligger ved kai, ladestasjoner til de som har 
store batteripakker samt mulighet for forsyning av nye karbonfrie energibærere som hydrogen, 
ammoniakk eller andre løsninger, sier Paulsen. 
Siden alt dette krever fornybar energi i form av elektrisk strøm, vil det være en forutsetning at den 
bakenforliggende infrastrukturen i elnett og kraftforsyning dimensjoneres til å takle disse nye 
behovene. – Smart styring, lokal elektrisitetsproduksjon og batterier i havnene kan også 
optimalisere nettinvesteringene, sier Tore Strandskog, næringspolitisk direktør i Nelfo. 
Og næringslivet er klar med løsningene, sier Frank Jaegtnes, administrerende direktør i 
Elektroforeningen. – Her er norske aktører tidlig ute, blant annet med maritime ladestasjoner og 
batteriteknologi. Her bygger vi ny næring med et stort potensial for eksport. 
Bellona har sammen med Nelfo og Elektroforeningen (EFO) utarbeidet 10 bud for elektrifisering av 
norskekysten. Disse blir videre presentert og debattert av politikere og næringsaktører på et eget 
arrangement under Arendalsuka ionsdag 15. august. 
* Overordnet mål: Norskekysten skal være utslippsfri innen 2040. 
* Lag en nasjonal plan for infrastruktur: Havna som forsyningspunkt for fornybar energi: 
Landstrøm, ladestrøm, hydrogen og andre klimanøytrale energibærere, også for landtransport. 
* Kystgrid: Sørge for at strømnettet på kysten oppgraderes med tilstrekkelig kapasitet. 
Note 1: Kystruten skal redusere klimagassutslipp med 25% fra 2021, det skal være nullutslipp i 
verdensarvfjordene fra 2026, og Norges utslipp av klimagasser skal reduseres med 40% innen 
2030 og 85-90% innen 2050. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Norsk Telegrambyra > 15.08.2018 12:44 > -- 

KLIMAGASSUTSLIPPENE GIKK NED I 2017 // ВЫБРОСЫ ПАРНИКОВЫХ 
ГАЗОВ В НОРВЕГИИ СОКРАТИЛИСЬ В 2017 ГОДУ 
 

Utslippene av klimagasser i Norge gikk ned med 1,7 prosent i fjor. Klimaminister Ola Elvestuen 
mener det er godt nytt, men Naturvernforbundet er ikke fornøyd. 
Utslippsreduksjonen kommer fram i foreløpige tall fra Statistisk sentralbyrå (SSB) onsdag. 
Oversikten viser også at de samlede utslippene lå 2,4 prosent over nivået fra 1990. 
Regnet om til CO2-ekvivalenter var de totale utslippene på 52,4 millioner tonn, og det er nettopp 
CO2 som utgjør brorparten av dette. Vi slapp ut 35,2 millioner tonn av den mest kjente 
klimagassen i året som gikk. 
Olje- og gassutvinning, samt industri og bergverk er de største kildene til utslipp til luften og sto for 
henholdsvis 14,7 og 12,3 millioner tonn CO2-ekvivalenter. Det tilsvarer 28 og 23 prosent. 
Deretter følger veitrafikk (8,8 millioner tonn), annen transport (6,6 millioner tonn) og landbruk (4,5 
millioner tonn). Hver av disse sektorene står for 8–17 prosent av det totale klimagassutslippet til 
luft fra norsk territorium. 
Gode nyheter 
Klima- og miljøminister Ola Elvestuen (V) understreker at utviklingen er gode nyheter og et resultat 
av langsiktig og målrettet politikk for å få ned utslippene, spesielt i transportsektoren. 
– Reduksjonen av norske klimagassutslipp er betydelig i 2017. Senest i sommer har vi sett 
dramatiske utslag av klimaendringene i flere deler av verden, og det er nå helt avgjørende at alle 
land følger opp forpliktelsene i Parisavtalen og bidrar for å få ned utslippene, sier Elvestuen i en 
skriftlig kommentar til NTB. 
Han mener Norge går foran og viser at klimatiltak i transportsektoren nytter. 
– Målet fremover er å øke tempoet i arbeidet med å utvikle nullutslippsløsninger og kutte utslipp i 
alle sektorer, både i Norge og internasjonalt, sier Elvestuen. 
Langt over 
Men Naturvernforbundet og Natur og Ungdom er langt fra fornøyde og understreker at selv om 
klimagassutslippene gikk noe ned i fjor, ligger de fortsatt langt over hva jordkloden kan tåle. 
– Utslippene våre er altfor høye, og de har vært det lenge. Klimaforskere har lenge advart om at vi 
må forberede oss på en varmere, villere og våtere fremtid. Men dette er ikke fremtid, det skjer nå, 
sier Naturvernforbundets leder Silje Ask Lundberg i en pressemelding. 
– De foreløpige tallene fra SSB viser at det går i sneglefart å få redusert utslippene, og vi er fortsatt 
langt unna å nå Norges lite ambisiøse klimamål for 2020. Vi trenger derfor kraftige tiltak, blant 
annet i statsbudsjettet for 2019, som regjeringen legger fram i oktober, understreker Lundberg 
– Sommerens ekstremvær har vist oss hvor alvorlig klimakrisen er og vil bli. Klimaminister 
Elvestuen må få regjeringen ut av handlingslammelsen. Klimaet trenger en krisepakke, sier Natur 
og Ungdoms leder Gaute Eiterjord. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Stavanger Aftenblad > 15.08.2018 > -- 

KIRKENS NØDHJELP UTFORDRER REGJERINGEN TIL HØYERE 
UTSLIPPSKUTT // ГУМАНИТАРНАЯ ОРГАНИЗАЦИЯ «НОРВЕЖСКАЯ 
ЦЕРКОВНАЯ ПОМОЩЬ» ПРИЗЫВАЕТ ПРАВИТЕЛЬСТВО СОКРАТИТЬ 
ВЫБРОСЫ 
 

Arendal: Norge må ta ansvar i den internasjonale klima- dugnaden ved å halvere utslippene for å 
nå Paris-avtalens mål, fastslår Kirkens Nødhjelp i en fersk rapport som ble presentert under 
Arendalsuka i går. Rapporten konkluderer med at Norges klimaansvar er ti ganger større enn 
folketallet skulle tilsi. Norge utgjør 0,07 av verdens befolkning, men ifølge rapporten må Norge 
bidra til kutt av klimagassutslippene tilsvarende 0,65 prosent av verdens totale kutt. 
De fire organisasjonene bak rapporten- KN, Regnskogfondet, Forum for utvikling og miljø og 
Naturvernforbundet- konkluderer med at Norges ambisjonsnivå for klimagassutslipp må opp. De 
utfordrer regjeringen til å ta initiativ til høyere utslippskutt i Norge. (NTB) 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Norsk Telegrambyra > 16.08.2018 13:45 >  

MILJØORGANISASJON MENER ALL SOYA I FISKEFÔR KAN BYTTES UT // 
ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ ОРГАНИЗАЦИЯ СЧИТАЕТ, ЧТО ВСЮ СОЮ В КОРМЕ 
ДЛЯ РЫБЫ МОЖНО ЗАМЕНИТЬ 
 

Framtiden i våre hender (FIVH) har regnet ut at all soya som brukes av oppdrettsnæringen kan 
byttes ut med bærekraftige kilder som treflis og alger. 
– Oppdrettsnæringen er den største forbrukeren av soya i Norge. Norsk laks spiser enorme 
mengder brasiliansk soya. Det fører til ødeleggelser av savanne og regnskog, store landkonflikter 
og helseskader på arbeidere og lokalbefolkning, på grunn av massiv bruk av sprøytemidler, sier 
FIVH-leder Anja Bakken Riise. 
Under Arendalsuka legger organisasjonen fram en rapport, hvor det hevdes at all soya kan 
erstattes med fôr fra bærekraftige kilder, som treflis, alger og slakteavfall. 
– Med rett prosessering inneholder alle disse fôrråvarene like mye protein som 
soyaproteinkonsentrat, sier Riise. 
Hun foreslår at skatte- og avgiftssystemet kan brukes til å gjøre det lønnsomt å la laksen spise noe 
annet enn soya. 
– Dette er en kjempemulighet for Norge. Soya-fri laks er langt fra science fiction. Nå må 
fiskeriminister Harald Nesvik (Frp) komme på banen å støtte opp om framtidsrettet grønn industri, 
oppfordrer Riise. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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vg.no > 18.08.2018 13:20 >  

HAVFORSKNINGSINSTITUTTET FRARÅDER OLJEVIRKSOMHET I LOFOTEN 
// ИНСТИТУТ МОРСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ ОТГОВАРИВАЕТ ВЕСТИ 
НЕФТЯНУЮ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ НА ЛОФОТЕНАХ 
 

Havforskningsinstituttet fraråder oljevirksomhet utenfor Lofoten i lys av nye funn av senskader på 
fisk fra egg som har overlevd oljesøl. 
– Mens vi tidligere hadde kontrollerte forsøk som viste økt dødelighet hos fiskeegg som ble utsatt 
for oljesøl, har vi nå oppdatert kunnskap om eggene som overlever. Dette viser at disse eggene 
kan få senskader som feilutvikling av kjeve og hjerte, sier forskningssjef Frode Vikebø ved 
Havforskningsinstituttet til VG om begrunnelsen for at instituttet nå fraråder oljeaktivitet i Lofoten. 
Ikke truet, mener Norsk Olje 
Interesse- og arbeidsgiverorganisasjonen Norsk olje og gass framholder at Havforskningsinstituttet 
er klar over at torskebestanden ikke er truet av oljeaktivitet. 
– Selv ved det verst tenkelige oljeutslippet på det verst tenkelige stedet vil ikke torskebestanden 
reduseres med mer enn 12 prosent. 
Dette fremgår av forskning som Havforskningsinstituttet selv har deltatt i, sier administrerende 
direktør Karl Eirik Schjøtt-Pedersen i organisasjonen. 
Hysa mer utsatt 
Vikebø bekrefter at en sterk torskebestand trolig vil klare seg gjennom et verst tenkelig utslipp, 
men poengterer at det er verre med mindre sterke bestander, og at hyse er langt mer sårbar for 
oljesøl enn torsk. 
Det er dessuten fisk i tidlige utviklingsstadier - fiskeegg, larver og yngel - som er mest sårbar. For 
lokalt tilpassede bestander betyr det at hele årskull står i fare for å bli utradert, ifølge Vikebø. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Bergens Tidende > 19.08.2018 > Anne Jo Lexander 

KREVER FULL STANS I BRUK AV OMSTRIDT UGRESSMIDDEL; GLYFOSAT 
// ТРЕБУЕТСЯ ПОЛНЫЙ ЗАПРЕТ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ СПОРНОГО 
ГЕРБИЦИДА - ГЛИФОСАТА 
 

Bergen kommune bruker det omstridte giftmiddelet glyfosat i anlegg nær sykehjem. Grunn: Mer 
miljøvennligemetoder vil være for tidkrevende og dyrt. 
Ugressmiddelet Roundup har i flere tiår vært bønder og hageeieres redning mot gjenstridig ugress, 
også i Norge. 
Giftstoffet i ugressmiddelet, glyfosat, er imidlertid blitt ¬beskyldt for å forårsake kreft. 
Nylig bestemte en amerikansk domstol at en kreftsyk gartner skulle få 2,4 milliarder norske kroner i 
erstatning fra Roundup-produsenten ¬Monsanto. 
Nå mener Sondre Båtstrand (MDG) at Bergen kommune må våkne, og kutte bruken av 
giftmiddelet fullstendig. 
23,9 liter konsentrat 
Fra politisk hold har bystyret vedtatt at «glyfosat tillates ved bekjempelse av fremmede arter. 
Forbruket skal holdes på et absolutt minimum». 
Forbruket av glyfosat i kommunal regi var i 2017 på 20 liter konsentrat. 
Cirka 25 områder i Bergen ble sprøytet med ugressmiddelet. De fleste av dem ved sykehjem som 
på Ladegården, Kalfaret og Fyllingsdalen, samt områder i nærheten av Solbakken barnehage og 
Kalfarveien barnehage. De to sistnevnte på områder «utilgjengelige for barna». 
Så langt i år er forbruket på 23,9 liter, opplyser Harald Blytt, leder for byggteknisk avdeling i etat for 
bygg og eiendom. 
Tid for fullstendig utfasing 
Alt i 2014 ville Båtstrand at bystyret skulle vedta at Bergen skulle følge etter kommuner som 
Eidsberg og Nesodden, som vedtok utfasing av bruk av glyfosat. 
MDG-politikeren er glad for at byrådet gikk med på at bruken skulle holdes på et minimum, men 
mener tiden er overmoden for fullstendig utfasing. 
- Ifølge etat for bygg og eiendom brukes glyfosat kun i bekjempelse av svartelistede arter. De har 
kanskje en grunn til bruken? 
- Bruken er såpass redusert at en fullstendig utfasing ikke burde være en stor omlegging. Det er 
fullt mulig å bruke luking og kokende vann, svarer Båtstrand. 
- Begrenset bruk 
I en e-post bekrefter leder for byggteknisk avdeling, Harald Blytt, at det finnes mer miljøvennlige 
alternativ. Men å ta disse i bruk «krever mye mer ressurser, både økonomiske og 
personalmessig». 
I en oppstilling av hva som trengs for å få bukt med hundre kvadratmeter med parkslirekne, en av 
de svartelistede plantene som regnes som «verstingen», brukes cirka én time med sprøyting og 
utstyr til noen tusen kroner. 
Med Heatweed, en maskin som sprøyter kokende vann i røttene på planten, går det med lengre 
tid. I tillegg må maskinen til 500.000 kroner fraktes på egen tilhenger med egnet bil og gartner med 
rett sertifikat. 
Streng kontroll 
Blytt understreker at etaten fører streng kontroll over bruken av giftmiddelet, og at det er lite som 
brukes tatt i betraktning at etaten forvalter cirka 5000 ¬ubebygde eiendommer. 
- Båtstrand mener at når bruken er så liten, må det være enkelt for dere å endre på praksis? 
- Jeg vil heller si at når ¬bruken er såpass liten, er det ikke et så stort problem, svarer Blytt, og 
understreker at bruken av glyfosat ikke er forbudt. 
- Vi vil også nevne at erfaringer fra Danmark viser at flere kommuner der har gått tilbake til bruk av 
sprøytemidler etter en prøveperiode med Heatweed, skriver han. 
Glyfosat er et stoff som brukes i plantevernmidler mot ugress, og det aktive stoffet i det mye brukte 
plantevernmiddelet Roundup. Preparater med glyfosat er de mest brukte plantevernmidlene i 
Norge. 
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I 2017 godkjente EU glyfosat frem til 2022. Det etter lengre tids diskusjon, der EU blant annet 
mottok protester fra over én million innbyggere i 22 EU-land som ønsket forbud. Godkjenningen 
gjelder også i Norge. 
Den gjennomsnittlige, årlige omsetningen av glyfosat fra 2012 til 2016 var ca. 310 tonn, av totalt 
ca. 770 tonn aktivt stoff i plantevernmidler. 
Det største bruksområdet er bekjempelse av kveke i korndyrking. 
Ellers er det tillatt å bruke glyfosatpreparater blant annet mot ugress i frukthager, i skogs- og 
juletreplantasjer, langs veier og jernbane samt på industriarealer og udyrket areal (f.eks. 
gressanlegg). 
Det er begrenset bruk av glyfosat på offentlige arealer, da vi har en generell regel i Norge om at 
det ikke er tillatt å bruke plantevernmidler på barns lekearealer. 
Kilde: Mattilsynet, EU 
Noen av stedene kommunen har brukt glyfosat i år 

 
Вернуться к списку публикаций 
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nrk.no > 19.08.2018 11:36 > -- 

NORGE KAN VENTE FLERE KLIMASØKSMÅL I FRAMTIDA // НОРВЕГИЯ В 
СКОРОМ БУДУЩЕМ МОЖЕТ ОЖИДАТЬ ПРЕТЕНЗИИ К СВОЕЙ ПОЛИТИКЕ 
В КЛИМАТИЧЕСКОЙ СФЕРЕ 
 

Norge må forvente å bli saksøkt av ofre for klimaendringer, mener finansanalytiker. – Det kan bli 
dyrt for oljelandet Norge. 
– Vi kommer til å se en voldsom økning av klimasøksmål, og rike stater med mye fossil næring vil 
være spesielt utsatt, sier finansanalytiker og tidligere rådgiver for både EU, den norske regjeringen 
og FNs miljøprogram, Sony Kapoor til NRK. 
Han driver den internasjonale tenketanken Re-Define, og har i en ikke-publisert rapport analysert 
de over 1.000 klimasøksmålene som foregår rundt i verden. I rapporten skriver han at også Norge 
kan vente seg ofre for klimaendringer som vil gå til søksmål for enten en mer ambisiøs 
klimapolitikk, eller for å dekke utgifter ved tap av inntekter etter ekstremvær. 
Investere i bærekraftig industri 
Ethvert søksmål, om saksøker vinner eller ikke, vil føre til at både myndigheter og investorer vil 
revurdere å putte penger i olja og heller investere i mer bærekraftig industri, tror Kapoor. 
– Det kan bli dyrt for oljelandet Norge når investorer flykter og saksøkere vinner i retten, advarer 
han. 
– Overholder forpliktelser 
Regjeringen har ikke tatt høyde for søksmål. 
– Det er etter vårt syn ikke grunnlag for slike søksmål mot staten. Regjeringen fører en ambisiøs 
klimapolitikk som overholder nasjonale og internasjonale forpliktelser, sier statssekretær Atle 
Hamar i Klima- og miljødepartementet. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Norsk Telegrambyra > 15.08.2018 19:30 > -- 

YARA VELGER NORSKE VARD TIL Å BYGGE UTSLIPPSFRITT SKIP // 
КОМПАНИЯ YARA ВЫБРАЛА НОРВЕЖСКОГО СУДОСТРОИТЕЛЯ VARD 
ДЛЯ СОЗДАНИЯ ЭКОЛОГИЧЕСКИ ЧИСТЫХ КОРАБЛЕЙ 
 

Brevik, 15. august 2018: Verdens første elektriske og selvkjørende containerskip, Yara Birkeland, 
er et skritt nærmere sjøsetting. Med Statsminister Erna Solberg tilstede, signerte YARA i dag en 
avtale med VARD på cirka 250 millioner kroner for å bygge skipet. Vard Brevik vil levere skipet 
tidlig i 2020, og det vil være selvgående innen 2022. 
I mai 2017 annonserte gjødselselskapet YARA og teknologiselskapet KONGSBERG et samarbeid 
for å bygge verdens første selvgående elektriske containerskip. Når skipet er i drift vil det årlig 
erstatte 40.000 turer med dieseldrevne lastebiler. Ved å flytte transport fra vei til sjø reduseres 
utslipp av CO2 og NOx og trafikksituasjonen bedres i tett befolkede strøk. 
Det er knyttet stor interesse til utviklingen av skipet, både nasjonalt og internasjonalt. 
«Det er første gang noen bygger et skip som Yara Birkeland. Vi har satset på samarbeidspartnere 
med sterk entreprenør-ånd og med ekspertise i verdensklasse. VARD har lang erfaring med å 
bygge spesialtilpassede skip, og vil levere et fartøy som kommer til å skape endring. Skipet vil føre 
til reduserte utslipp, og vil bidra til å skaffe nok mat til verden samtidig som vi tar vare på klima og 
miljø», sier Svein Tore Holsether, konsernsjef i YARA. 
VARD er et ledende selskap innen design og bygging av spesialfartøy. Yara Birkeland er planlagt 
levert fra Vard Brevik i Telemark første kvartal 2020. Fartøyets skrog skal bygges ved Vard Braila i 
Romania. 
Roy Reite, konsernsjef i VARD sier: “Vi er svært glade for at YARA valgte oss som partner i dette 
innovative og spennende prosjektet. Med vår lange erfaring i å bygge skreddersydde avanserte 
spesialfartøy, er vi begeistret over å få muligheten til å bygge verdens første selvkjørende og 
elektriske containerskip. Det er en stor glede for meg å ønske YARA og KONGSBERG velkommen 
til VARD, og vi ser frem til et godt samarbeid med alle partnerne i prosjektet». 
Prosjektet har mottatt 133,6 millioner kroner i støtte fra ENOVA som er Statens virkemiddelapparat 
i utviklingen av lavutslippssamfunnet og framtidens energisystem. 
Statsminister Erna Solberg var tilstede i Brevik under signering av avtalen mellom YARA og 
VARD. 
«Dette er et godt eksempel på hvordan norsk industri kan samarbeide for å finne opp nye 
løsninger og å skape grønne arbeidsplasser. YARA, KONGSBERG og VARD har bygget videre på 
kunnskap om teknologi, logistikk og skipsbygging. De har hatt en ambisjon om å skape bærekraftig 
innovasjon sammen. Da får vi spennende pionerprosjekter som dette. Jeg er stolt over at 
Regjeringen har støttet utviklingen gjennom ENOVA og ønsker lykke til med byggingen», sa 
statsminister Solberg. 
Teknologiselskapet KONGSBERG er en viktig partner i prosjektet. KONGSBERG har ansvar for 
teknologi, inkludert sensorer og integrasjon som er nødvendig for fjernstyrt og autonom operasjon. 
KONGSBERG leder an i en endring av maritim industri som først vil påvirke korte distanser til sjøs, 
og som har potensial for flere segmenter. «Yara Birkeland er et viktig steg framover for hele den 
maritime næringen og innebærer betydelige fremskritt innen bærekraft og teknologi. Den norske 
maritime klyngen har tatt en lederrolle når det gjelder teknologi, design, lovgiving, testing og alle 
andre sider av utviklingen”, sier Geir Håøy, konsernsjef i KONGSBERG. Prosjektet startet som et 
tiltak for å bedre logistikk ved Yara Porsgrunns gjødselfabrikk. Hver dag trengs mer enn 100 
dieseldrevne turer med lastebil for å transportere produkter fra Yaras Porsgrunn-anlegg til havner i 
Brevik og Larvik. Derfra sender YARA produkter til kunder over hele verden. Med det nye 
autonome batteridrevne containerskipet flytter YARA transporten fra vei til sjø og reduserer 
dermed støynivå og støvutslipp, forbedrer sikkerheten til lokale veier og reduserer NOx og CO2-
utslipp. 

 
Вернуться к списку публикаций 
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Norsk Telegrambyra > 15.08.2018 00:02 > -- 

BERGEN ER NORGES ELBILHOVEDSTAD 2018 ELBILHOVEDSTADEN 2018 
RAPPORT.PDF GENERALSEKRETÆR KOMMUNIKASJONSLEDER // 
БЕРГЕН - СТОЛИЦА ЭЛЕКТРОМОБИЛЕЙ В НОРВЕГИИ 2018 
 

I skarp konkurranse med de andre storbyene i Norge, vant Bergen kåringen av Norges 
elbilhovedstad under Arendalsuka, tirsdag kveld. 
- Vi ønsker å vektlegge handlingsrommet kommunene har for å tilrettelegge for elbiler og andre 
nullutslippskjøretøy. Vi ønsker å inspirere til konkurranse mellom byene om å bli best på 
tilrettelegging for elbil, med særlig vekt på lading. Bergen har utmerket seg med høyeste elbilandel 
og det ble til slutt tunga på vektskåla, gratulerer Christina Bu, generalsekretær i Norsk 
elbilforening. 
Norsk elbilforening og CICERO Senter for klimaforskning står for kåringen og har invitert et bredt 
utvalg av jurymedlemmer som delte ut terningkast over byenes innsats for elbil spesielt, og 
elektrisk transport generelt, tirsdag kveld under Arendalsuka. 
- Transportsektoren står for en stor andel av klimagassutslippene både i Norge og resten av 
verden. Sommerens hetebølge har minnet oss på om at det haster å få ned klimagassutslippene. 
Her har kommunene en nøkkelrolle, sier Christina Bu. 
Bergen kommune ved byråd for byutvikling Anna Elisa Tryti fikk prisen overrakt av kommunal- og 
moderniseringsminister Monica Mæland. Sammen med prisen fikk vinnerkommunen en smart 
ladestasjon som skal doneres til en verdig mottaker i byen. 
Fagjuryen vurderte en rekke faktorer fra elbilutvikling, elbilbestand, til utbygging av ladestasjoner 
og tilrettelegging av hjemmelading i borettslag. Gjeldende og vedtatt elbilpolitikk som gratis eller 
miljørabatt på bomavgift og parkering var også viktige vurderingskriterier. 
Konkurransen var svært jevn og ingen av byene var den åpenbare vinneren før juryen hadde 
konkludert tirsdag kveld. Plasseringene ble til slutt: 
* Bergen 26 poeng 
* Oslo 25 poeng 
* Stavanger 17 poeng 
* Trondheim 15 poeng 
I en rapport utarbeidet til kåringen blir deltakende kommuner målt på alt fra elbilpolitikken til 
elbilutvikling og utbygging av ladestasjoner for sine innbyggere. 
* Se rapport med bakgrunnstallene for Oslo, Bergen, Trondheim og Stavanger 
Byene har styrker og svakheter på ulike vurderingspunkter. 
Elbil markedsandel av personbilsalget første halvår 2018: 
* Oslo 38 % 
* Bergen 33 % 
* Stavanger 30 % 
* Trondheim 27 % 
Elbilbestand av total personbilpark: 
* Bergen 13 % 
* Oslo 10 % 
* Trondheim 8 % 
* Stavanger 7 % 
Økning i antall ladestasjoner siste år: 
* Trondheim fra 240 til 294 (22,5 %) 
* Oslo fra 1941 til 2075 (6,9 %) 
* Stavanger fra 150 til 160 (6,7 %) 
* Bergen fra 435 til 446 (2,5 %) 
- Det er andre året Norsk elbilforening kårer Norges elbilhovedstad hvor Oslo stakk av med seieren 
i fjor. Neste år håper vi at andre flere byer og kommuner blir med i konkurransen. Vi er avhengige 
av innsats fra kommunene i hele Norge hvis vi skal nå målet om at alle nye biler skal være 
nullutslipp innen 2020, sier Christina Bu. 
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Årets fagjury: 
* Christina Bu, generalsekretær i Norsk elbilforening 
* Kristin Halvorsen, direktør i CICERO 
* Anja Bakken Riise, leder i Framtiden i våre hender 
* Odd Olaf Schei, seniorrådgiver DIFI, Avd. for offentlige anskaffelser (ANS), Grønne anskaffelser 
* Odd Olaf Askeland, leder Elektrifisering BKK AS 
Kontaktperson i Norsk elbilforening 
Christina Bu 
Telefon: +47 959 23 139 
Mobiltelefon: +47 959 23 139 
E-post: christina@elbil.no 
Petter Haugneland 
Telefon: +47 982 34 699 
Mobiltelefon: +47 982 34 699 
E-post: petter@elbil.no 
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Stavanger Aftenblad > 15.08.2018 > Dag-Henrik Fosse; Tor Inge Jшssang 

SMART Å INNFØRE RUSHTIDS-AVGIFT I BERGEN // БЕРГЕН ПРИНЯЛ 
УМНОЕ РЕШЕНИЕ ВВЕСТИ ТРАНСПОРТНЫЙ НАЛОГ НА ЧАС ПИК 
 

BERGEN: - Rush- tidsavgiften har hjulpet enormt på biltrafikken inn og ut av Bergen sentrum. Og 
køene er også redusert, og miljøgevinstene betydelig, sier Marita Moltu, Sandnes-kvinnen som er 
varaordfører i Bergen. 
- Hva var motivasjonen for å flytte til Bergen? 
- Jeg har bodd i Bergen i 23 år. Far er fra Bergen. Jeg er gift med en bergenser som egentlig er fra 
Voss, og jeg trives godt her. Bergen er min by, sier 49-åringen som er født Lithun og oppvokst på 
Ganddal. 
- Men jeg vil alltid være glad i Sandnes, legger hun til. 
Hun flyttet fra byen innerst i Gandsfjorden i 1995. 
- Da var jeg 27 år, sier Marita Moltu som har jobbet i Statoil i Stavanger. 
Derfor ble hun politiker 
Engasjementet innenfor rusomsorgen førte henne inn i politikken. Hun har også lang fartstid som 
lokalpolitiker i Bergen, de tre siste årene som varaordfører. 
Hun gjorde sin éntre i bypolitikken i 2007, og var sentral politiker da Bybanen ble åpnet 22. juni 
2010. Hun har fulgt byutviklingen tett de siste 10-11 årene, og har sin del i utviklingen. 
- Bybanen har betydd mye for byutviklingen og byggingen langs traseen mot Nesttun og Flesland, 
og er en kollektiv suksess. Folk vil bo langs Bybanen. Se bare på Sletten senter, sier hun og 
skryter av hvor attraktivt å bo i dette området i søndre bydel, 5-6 kilometer fra sentrum. 
Studentsenter ved Fantoft like ved, ligger rett ved Bybanen, sier hun. Her er det 1300 boenheter 
for studenter. 
- Bybanen går alltid når den skal, og den er mer miljøvennlig enn en vanlig buss. 
Ulempen ved utbyggingen er at noen må flytte på seg. 
Vil ha lavere billettpriser 
Marita Moltu er ikke fremmed for tanken om å redusere billettprisene på Bybanen og busstrafikken 
i byen for å gjøre kollektivtrafikken enda mer attraktiv. Hadde jeg bestemt, hadde vi satt ned 
prisen, sier hun som ikke legger skjul på at det er kostbart å bygge bybane. 
- Jeg tror ikke det hadde vært mulig å bygge en bussvei her, slik som på Nord-Jæren, sier hun 
Hun var varaordfører da rush-tidsavgiften ble innført 1. februar 2016, og har vært med å gjøre 
vedtak for å ta bort parkeringsplasser i sentrum og begrense biltrafikken. 
- Bergen har levd med rush-tidsavgift i over 30 måneder. Er dette et gode for byen? 
- Økte avgifter har vært nødvendig for å få ned biltrafikken og få flere til å ta kollektiv transport. Det 
er ikke alle som må kjøre i morgen- og ettermiddagsrushet, og en del kan velge å kjøre på andre 
tider. 
Reduserte køer 
Erfaringen så langt viser at det var smart å innføre rush-tidsavgift. Køene er redusert. Det var helt 
nødvendig for å få ned luftforurensningen i sentrum, sier hun. 
- Nå bygger Bergen nye bomstasjoner i bydelene for å fange opp mer av biltrafikken. Er dette et 
smart trekk? 
- Mange har gitt uttrykk for at de er imot en slik utvikling, og jeg synes det er krevende å vedta 
bompenger. Vi er i ferd med å nå en smertegrense her, ikke minst nå når vi har fått rush-tidsavgift. 
Det må vi som politikere ikke se lett på. 
- Det vil alltids være reaksjoner fra de som må levere barn i barnehager, ikke minst fra enslige med 
dårlig råd, men vi har også et passeringstak på 60 passeringer per måned. 
Det betyr at det ikke kreves avgift for kjøring utover dette. 
De som forurenser mest 
Så har vi innført miljødifferensierte bomsatser som den første byen utenfor Oslo. De som 
forurenser mest, betaler også mest, sier Moltu som med sin erfaring som helsepolitiker har ivret for 
reinere byluft og helsegevinster for flere. 
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Det betyr at dieselbiler betaler mer bompenger enn bensinbiler og at elbiler kjører gratis. Men når 
vi har nådd en elbil-andel på 20 prosent, så må elbilene også betale. Det synes jeg er rett og 
rimelig. De får uansett redusert sats, sier hun. 
- Vi hadde veldig store utslippsproblemer som følge av biltrafikken på Danmarksplass, som skapte 
negative helseeffekter, spesielt hos sårbare grupper. Forurensningen har gått ned, og vi har 
nesten ikke målinger i rød sone der, sier hun. 
Danmarksplass noen få kilometer sør for Bergen sentrum, er blant de veikryssene i landet der 
trafikken er størst. 
- Bør Nord-Jæren også innføre miljødifferensierte satser? 
- Jeg er for at de som forurenser mest, også skal betale mer enn de som forurenser mindre. Det er 
ikke noe mål i seg selv å ha dyrest mulige bomsatser, men ha så høye passeringsavgifter at dette 
får flere til å sette fra seg bilen. Vi må ikke undervurdere helseeffekten. Og da er det viktig å ha en 
gulrot for de som skal ha ny bil. Folk tenker også mer miljøbevisst når de skal handle ny bil. 
Elbilsalget har også eksplodert de siste årene, sier hun som selv kjører elbil. 
Marita Moltu, varaordfører i Bergen fra Sandnes, mener rushtidsavgift er nødvendig for å få flere til 
å sette fra seg bilen. 
c Jon Ingemundsen 
Varaordfører i Bergen fra 2. oktober 2015. Fra Sandnes. Hun meldte seg ut av Kristelig Folkeparti i 
mars, og var uavhengig politiker frem til hun tidligere denne måneden meldte seg inn i Partiet De 
Kristne. I perioden 2011-2015 var hun kommunalråd i Bergen kommune, nestleder for 
oppvekstkomiteen i bystyret og gruppeleder for Kristelig Folkepartis bystyregruppe. 
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ntbinfo.no > 20.08.2018 08:30 > -- 

ALTFOR FÅ INGENIØRER INVOLVERES I KOMMUNENES KLIMA- OG 
MILJØARBEID // СЛИШКОМ МАЛО ИНЖЕНЕРОВ УЧАСТВУЮТ В 
КЛИМАТИЧЕСКИХ И ЭКОЛОГИЧЕСКИХ РАБОТАХ МУНИЦИПАЛИТЕТОВ 
 

80,5 prosent av kommuneingeniørene brenner for klima-, miljø og energieffektivisering, men 
engasjementet utnyttes i for liten grad. Her må kommunene skjerpe seg og utfordre oss. 
Ingeniørenes kunnskap er nøkkelen til effektive lokale klimatiltak som innbyggerne nå går glipp av, 
sier NITOs president Trond Markussen. 
I en fersk medlemsundersøkelse gjort blant kommuneingeniørene i Norges Ingeniør og 
Teknologiorganisasjon NITO sier 80,5 prosent at klima – og miljøspørsmål er viktige for dem. 
Samtidig svarer 63 prosent at de i liten eller ingen grad involveres i arbeid med klima-, miljø 
og/eller energieffektiviserende tiltak i sin kommune.   
- Ingeniørene er nøkkelen til gode lokale klima- og miljøtiltak. Det er derfor nedslående å lese at de 
i så liten grad involveres. Her må de som styrer i kommunen skjerpe seg og begynne å involvere 
ingeniørene mer til det beste for innbyggerne sine, sier NITOs president Trond Markussen. 
- Den varme sommeren har sikkert vært en vekker for mange, og mediene har kontinuerlig løftet 
de store klimaspørsmålene og mulige løsninger. Det er viktig, samtidig som vi ikke må glemme de 
gode små lokale tiltakene som jeg tror kan identifiseres hvis kommunene i større grad spiller på 
den lokale ingeniørkompetansen sin. 
 På spørsmålet om hvordan kommunene kan bli mer miljøvennlig enn de er i dag, er det 
energieffektivisering, implementering av miljøvennlige teknologier og økt gjenvinning av avfall 
ingeniørene har størst tro på. 
- Min oppfordring er at kommunene utfordrer ingeniørene sine på hvordan de kan bli bedre på 
klima- og miljøtiltak. Samtidig bør også ingeniørene bli flinkere til å selv stikke hodet frem og 
fremme sine miljøforslag uoppfordret på arbeidsplassen og til kommunepolitikere, sier Markussen. 
Han har stort tro på at slike initiativer vil gi resultater. 
- Da vi spurte kommuneingeniørene om de tror ingeniørene kan få oss ut av klimakrisen, svarte 
halvparten ja. Det sier noe om at potensialet er stort, sier Markussen. 
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Norsk Telegrambyra > 22.08.2018 > -- 

#5FORHVALEN – RYDD VERDENS HAV PÅ FARTA // #5FORHVALEN – 
ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ КАМПАНИЯ ПО СОХРАНЕНИЮ МИРОВОГО ОКЕАНА 
 

Du har sikkert hørt at fem om dagen er bra for deg. Men visste du at det også er bra for miljøet? 
Forsøpling av hav og natur er et stort miljøproblem. For havner det på bakken, så havner det i 
havet. Men hvis én av fem nordmenn plukker litt søppel fra bakken hver dag, for eksempel 5 om 
dagen, fjerner vi 35 tonn* søppel fra naturen – hver eneste dag! 
Vi kaller det #5forhvalen. 
Vinteren 2017 ble en død hval funnet utenfor kysten av Sotra. Hvalen hadde 30 plastposer, og 
plastemballasje fra is og matprodukter i magen. Den ble dermed et symbol på måten vi forbruker 
og forsøpler på. 
Marin forsøpling er et av verdens raskest voksende miljøproblem. Hver dag havner to tonn søppel 
på bakken, bare i Oslo. 80 prosent av søppelet i havet kommer fra land. Havner søppel på bakken, 
så vil det etterhvert havne i havet - hvis ikke noen plukker det opp da. 
– Det er særlig produkter vi bruker når vi er på farta som havner på avveie: Takeaway-kopper, 
sigarettstumper og sjokoladepapir føres med vær, vind, avløp og elver til havet, sier prosjektleder 
for #5forhvalen, Marianne Heggenhougen. 
Samtidig er det nettopp når vi er på farten at vi kan bidra til å løse problemet. 
Å plukke søppel er det enkleste du kan gjøre for å hindre forsøpling av havet. Og ikke bare er det 
enkelt – det føles fantastisk å bidra! 
#5forhvalen begynner 23. august. 
Slik rydder du verdens hav på farta: 
* Plukk 5 søppelting, hvor som helst når som helst! (ispapir, takeaway-kopp etc). 
* Ta et bilde av det, f.eks. av at du plukker søppel, av søpla du har plukket, eller naturen som du er 
med på å redde. 
* Fra 23. august: Del bildet på Instagram og andre sosiale kanaler med hashtaggen #5forhvalen. 
* Utfordre en venn (eller fem) til å gjøre det samme. 
Sjekk gjerne ut kampanjesiden vår: www.5forhvalen.no. 
*35 tonn - hvor kommer dette tallet fra? Vi har tatt utgangspunkt i fem typiske ting vi finner på gata: 
En take-away kaffekopp, en snusboks, et ispapir, et sjokoladepapir og et sugerør. Disse veier til 
sammen 35 g. Og 1 av 5 nordmenn, det er 1 million mennesker det. Hvis 1 million mennesker 
plukker 35 gram søppel hver dag, blir det til sammen 35 tonn. 
For hvalen- og andre fugler, fisker og dyr som dør av forsøplingen vår Tusenvis av fugler, fisk og 
andre dyr dør av forsøpling hvert år. Noen sulter ihjel fordi de får plast i magen, andre får en 
langsom og pinefull død fordi de setter seg fast i plasten. (WWF) 
Initiativtaker til kampanjen er LOOP – en non-profit stiftelse som jobber for å få folk til å sortere 
mer og kaste mindre. Ta gjerne kontakt med prosjektleder og ildsjel for #5forhvalen for å få vite 
mer: 
Marianne Heggenhougen Mob: 984 38 093 
LOOP | Sortere.no | LOOP Miljøskole  

 
Вернуться к списку публикаций 
 



Дайджест СМИ Баренцева региона, 10-27 августа 2018 
 

28 
 

Norsk Telegrambyra > 23.08.2018 > -- 

COCA-COLA SKIFTER UT FOSSILE FIRMABILER // COCA-COLA ЗАМЕНИТ 
АВТОМОБИЛИ, РАБОТАЮЩИЕ НА БЕНЗИНЕ ИЛИ ДИЗЕЛЬНОМ ТОПЛИВЕ 
 

Nå skifter Coca-Cola ut 100 fossile firmabiler med elbilen Opel Ampera-e. Dette er en av de 
største enkeltbestillingene av elektriske personbiler i Norge. Samtidig investeres det i 176 elbil-
ladere ved selskapets hovedkontor utenfor Oslo. 
Norsk elbil-politikk har utmerket seg internasjonalt. Coca-Cola European Partners følger opp med 
en stor elbilsatsing i Norge, og investerer i 100 elbiler av typen Opel Ampera-e. Med dette blir 
selskapet blant de første til å bytte ut store deler av sin fossile firmabilpark med elbiler. I tillegg gjør 
økningen i bruk av elbil blant medarbeiderne at selskapet også investerer i 176 ladestasjoner ved 
hovedkontoret på Lørenskog. 
– I vårt selskap er vi det første markedet som legger om firmabilordningen til å gjelde elbiler. 
Prosjektet vekker stor interesse internasjonalt, forteller Stein Rømmerud, administrerende direktør 
i Coca-Cola European Partners Norge. 
Gode miljøtiltak er god business 
Besparelsene ved omleggingen er positive både for miljøet og for økonomien. Selskapets 
klimautslipp reduseres med rundt 300 tonn Co2 i året, når 100 selgere tar i bruk elektriske biler. 
– Vi gjennomfører denne elbilsatsingen fordi det er riktig for miljøet, og fordi dagens elbilpolitikk 
gjør det gunstig økonomisk – både for selskapet og for de ansatte. Gjennom vår deltakelse i 
klimanettverket Norge 203040 ser vi at flere store aktører i næringslivet tenker i samme retning. I 
tillegg ser vi at medarbeiderne ønsker og forventer at vi tar slike grep, understreker Rømmerud. 
Det settes også opp ladepunkter hjemme hos medarbeiderne; det firmabilen bruker av strøm 
betales av selskapet. 
– Fremover vil vi i så stor grad som mulig utelukkende investere i elbiler til resten av selgerne våre, 
for å redusere utslippene ytterligere, sier Rømmerud. 
Håper politikerne tilrettelegger 
Nå håper Coca-Cola at politikerne fortsetter å legge til rette med god miljøpolitikk. 
– Dette er et godt eksempel på at næringslivet viser vei når politikerne legger til rette med god 
miljøpolitikk. Vi håper at politikerne gjør det samme på andre områder, slik at det lønner seg å ta 
miljøvennlige valg, avslutter Rømmerud. 
Også Miljøstiftelsen ZERO er opptatt av at politikerne gjør det enkelt for næringslivet å ta gode 
miljøvalg. 
– At et stort selskap som Coca-Cola velger elbiler er positivt, og et tydelig tegn på at næringslivet 
er i gang med å fase ut bensin- og dieselbiler. For å sikre at flere følger etter Coca-Cola må 
bilbransjen få opp leveringstakten av elbiler, og politikerne må sørge for at rammebetingelsene er 
slik at det alltid lønner seg å velge elbil fremfor bensin og diesel, sier Marius Holm, leder i 
Miljøstiftelsen ZERO. 
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Esmerk Baltic News > 16.08.2018 > -- 

FINLAND: APETIT TO BUILD BIOENERGY PLANT IN KIRKKONUMMI // 
APETIT GROUP ПОСТРОИТ ЗАВОД ПО ПРОИЗВОДСТВУ БИОЭНЕРГИИ В 
КИРККОНУММИ 
 

 
Finnish food industry company Apetit Group has decided to build a bioenergy plant in conjunction 
with the rapeseed oil milling plant in Kirkkonummi in Finland. The company has received a 
favourable decision on its investment aid application from the Ministry of Economic Affairs and 
Employment in Finland. The aid, granted for projects based on renewable energy, covers 10% on 
the total cost of the project, up to a maximum of EUR 350,000. 
The bioenergy plant will replace the current energy solution that uses non-renewable fuels and 
significantly reduce the Group's carbon dioxide emissions. The value of the investment is about 
EUR 3.7mn. The implementation is subject to an environmental permit. 
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STT > 17.08.2018 > -- 

THE CITIZENS' INITIATIVE FOR BANNING PROLIFERATION IN THE STATE 
FORESTS GATHERED A LOT OF NAMES // ИНИЦИАТИВА ГРАЖДАН ПО 
ЗАЩИТЕ ГОСУДАРСТВЕННЫХ ЛЕСОВ СОБРАЛА МНОГО ПОДПИСЕЙ 
 

A national initiative to end the open cracks in state forests has raised 45,000 statements of support 
in three months, the Finnish Association for Nature Conservation reported on Friday. 
If Advocacy for History - the Citizens' Initiative gets up to 50,000 names by November 17, the bill 
will go to parliamentary scrutiny. 
The initiative is justified by the conservation of biodiversity, the limitation of climate change and the 
facilitation of forest hunting, berry and hunting use. 
For the sake of good catches, the initiative proposes continuous forestry, where only the largest 
trees are cut down from the forests every 15-30 years and the forest is allowed to renew itself. 
Behind the initiative are the Finnish Association for Nature Conservation, Greenpeace, Nature 
Association, Birdlife Finland and Natur och Miljц. 
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yle.fi > 20.08.2018 11:16 > -- 

MICROPLASTICS BAN: CITIZENS' INITIATIVE HEADS TO FINNISH 
LAWMAKERS // ЗАПРЕТ МИКРОПЛАСТИКА: ГРАЖДАНСКАЯ 
ИНИЦИАТИВА НАПРАВЛЕНА ФИНСКИМ ЗАКОНОДАТЕЛЯМ 
 

The last of the 50,000 signatures required were collected on Sunday, according to organisers of 
the initiative. 
A citizens' initiative proposing that Finland ban the importation, production and sale of cosmetics 
containing microplastics has received the 50,000 signatures it needs to be considered by 
lawmakers. 
The problem of plastic waste in the environment has become a hot topic around the world in recent 
times. For example, the international wilderness preservation group WWF has warned that there 
could be more plastic than fish in the world's oceans and seas by the year 2050. 
The organisers of the Finnish microplastics ban initiative say that microplastics should be banned 
because they harm sea life and aquatic ecosystems. The group also says that microplastics end 
up in food and water systems. 
Two women behind initiative 
Lotta Laaksonen and Marion Routti, who both live on the island municipality of Pargas (Parainen in 
Finnish) near Turku in southwest Finland, were behind the initiative. 
«It’s fantastic! Just two days ago we still needed 10,000 signatures, but now we’re there,» 
Laaksonen said, adding that she collected some 200 signatures herself on Saturday in Turku. 
The citizens' initiative also received a lot of attention on social media over the weekend, she said. 
Laaksonen says she hopes that Finland will ban cosmetics containing microplastics and that the 
citizens’ initiative sparks a national discussion about plastics in the environment. She pointed out 
that countries like Sweden and the UK have already banned some cosmetics containing 
microplastics. 
«There’s been very gloomy news about the environment lately. This is a small step, but I hope 
people have woken up and noticed that everyone can make a difference, just like us two women 
who started this citizens' initiative,» Laaksonen said. 
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thelocal.se > 12.08.2018 14:36 > -- 

ALGAL BLOOM A PROBLEM FOR DRINKING WATER IN SWEDEN 
//ЦВЕТЕНИЕ ВОДОРОСЛЕЙ СТАЛО ПРОБЛЕМОЙ ДЛЯ ПИТЬЕВОЙ ВОДЫ 
В ШВЕЦИИ 
 

Clean drinking water may become more difficult to guarantee after a bloom in algae this summer. 
Toxic blue-green algae, which thrive at higher temperatures, have created problems at waterworks 
in Sweden, with water purifiers at risk of failing to filter out toxic substances where there are large 
accumulations of cyanobacteria, P4 Цstergцtland reports. 
Around half of all drinking water in Sweden is sourced from rivers and lakes, according to the 
National Food Administration (Livsmedelsverket). Municipal treatment works that extract water 
from these bodies are in need of better equipment to effectively filter toxic algae and analyse 
samples, according to the report. 
“If the algae bloom is very large, waterworks may not be able to filter out all of the toxic 
substances, which may then end up in drinking water,” National Food Administration chemist 
Caroline Dirks told P4. 
Dirks stressed that levels of toxic substances in drinking water related to the algae have not 
exceeded permitted safety limits, despite the challenges currently faced by filtration equipment. 
Climate change will cause the problem to become more serious in future, Dirks added. 
“We have also seen this in other countries, that the problem is getting worse, and that is related to 
climate change,” she told P4. 
Drinking water containing excessive amounts of cyanobacteria can cause can cause stomach 
problems and liver damage, according to the National Food Administration. 

 
Вернуться к списку публикаций 
 



Дайджест СМИ Баренцева региона, 10-27 августа 2018 
 

33 
 

thelocal.se > 14.08.2018 16:31 > -- 

THE SWEDISH ISLAND THAT'S SUFFERING A WATER CRISIS // ШВЕДСКИЙ 
ОСТРОВ СТОЛКНУЛСЯ С ВОДНЫМ КРИЗИСОМ 
 

The story of how an island with an 800 kilometre coastline is running out of water, and what is 
being done to stop it. 
«Why are so many hedgehogs dying?» 
The innocuous question came from the nephew as he spotted one more lying immobile along a 
patch of dried grass. Two months ago the grass blades were green. Over the past few weeks we 
have seen them go off colour; brown and rough, much like hay. 
The drying grass and the dying hedgehogs could be calamities of a searing heatwave on Gotland 
and other parts of Sweden. But it takes more than one summer to turn the tide. The fact is that 
Gotland has been staring at a water crisis for a few years now. From 2016 it has been particularly 
bad. For ten weeks from May to July there was no rain. According to the island's regional 
authority Region Gotland, since May there has been just 3.3 millimetres precipitation in Visby, 
compared with 86.3 millimetres in 2017. The lakes and reservoirs that feed the island are way 
below normal. So is the ground water table. 
Gotland, Sweden biggest island, has an 800 kilometre coastline. Yet it lies parched. The irony of 
this situation is not lost on anyone. Least of all the Gotlanders. Summer is peak business season 
for the island, which relies heavily on tourism. This is the time when the population of the island 
swells from 58,000 to over twice the number, testing its already stressed water situation. 
More so for Visby, the Unesco heritage town on the island that hosts the much sought after annual 
political festival Almedalen Week, followed by the party-heavy Stockholm Week and the Medieval 
Week. 
Claudia Castillo, an environmental inspector and resident of Gotland for the past 20 years, says 
the problem has worsened in the past three years. «It is pretty bad, because on Gotland we use 
ground water for almost everything. We have a lot of tourists in the summer. So by the end of the 
summer we are pretty down on water. It is a big shortage. So now we are looking for different 
solutions, for example using water from the sea and desalinating it,» she says. «You could say this 
is an effect of climate change.» 
In 2016 Gotlanders collectively reduced water consumption in homes by 20 percent. For many, this 
effort continues. Residents have been advised to take short showers and not use municipal water 
for their gardens. Independent homes and apartments have begun storing rain water collected 
through pipes into huge drums for their lawns. 
The situation throws up a delicate challenge for hotels, guest houses and bed and breakfast 
owners. Some hotels have had situations were water in shower-heads of higher floors was down to 
a trickle. Accommodations would like to see to it that their guests are comfortable, while at the 
same time they need to ensure the scare resource is well managed. 
«We are ensuring that all our faucets and our showers don't emit as much water as the old 
equipment would. So we do measurements every year. Also, during the summer when we really 
do have shortage of water problem which has been around for three years, we inform our guests 
about our situation here on Gotland, what we Gotlandic natives do to preserve water, and ask 
them for help to preserve water. Many of them understand and do it,» says Ernst Wiman, COO of 
Strand Hotel. 
The hotel has also decided to procure their meats for the daily breakfast menu only from the local 
producers, as farmers don't have enough fodder to keep alive their livestock. 
Several hotels have pamphlets at the lobby, elevators and at room doors advising guests to take 
short showers and not to keep the tap running while brushing. Tourists are also being made aware 
of the water shortage on Gotland even before they arrive from the mainland to the island. 
«On my part I have tried to use less water while showering and brushing,» says Fea, a tourist in 
Visby who preferred to be identified by her first name. «The best way for me to cool off is to take a 
dip in the ocean instead for taking a shower several times a day,» says her companion. 
The concern among the guests is evident. «If we all do our bit it can make a difference. We can 
take a one minute shower instead of five or ten minutes. Though I don't know why we need to use 
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precious drinking water for washing clothes or in flush tanks. Perhaps sea water can be used for 
that,» says Stephan Andersson, who regularly visits Gotland in summer months. 
For Menette von Schulman, who runs the quaint Hotel St Clemens, there is no other way but to 
find new ways to conserve water. She has been actively involved in looking for long-term solutions 
along with other Gotlanders. She says her hotel has managed to reduce its water consumption by 
50 percent, and feels change in behaviour plays a big part. 
«We need to change the way on how we think of water,» says von Schulman. «Almost every day 
there have been discussions on how to change the situation and look for solutions. We have a big 
limestone industry that is taking a lot of fresh water. We need to see how the water can be reused. 
We also have agriculture. I think we need to combine technical solutions and behaviour along with 
big investments for us to become sustainable. I think everyone is making a contribution to this and 
that is very important,» she adds. 
Wiman agrees. «Most people who live here know that we all are in the same boat. We have to help 
each other out and that is quite a common thing for Gotland,» he says. 
Last week council authorities Region Gotland sent text messages to the islanders of the 'over-
consumption of water', especially in Visby. Hoteliers say tourists have responded to the water 
saving efforts positively. Some have even called up hotels in advance to ask if they could carry 
drinking water. But how long can the island chug along in crisis mode? 
«To put it in perspective, we have a problem with fresh water, but we also have a sea that is not 
feeling very good because of the algae. We also need to think of the water that is surrounding us. 
It is more like if we don't have fresh water in our taps and if we don't have our sea that people can 
come and swim in, then we won't have any tourists coming. So this is a big pressure for us. We 
need to think now and for the future,» says von Schulman. 
What has always worked for Gotland is collectivism. The island knows it needs to act fast and at 
multiple levels. For the tourists. For its own people. And for the hedgehog, the regional animal of 
Gotland. 
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thelocal.se > 15.08.2018 09:15 >  

SWEDISH FOREST AGENCY CALLS FOR MORE ELK TO BE KILLED OFF 
//ШВЕДСКОЕ ЛЕСНОЕ АГЕНТСТВО ПРИЗЫВАЕТ СОКРАТИТЬ 
ЧИСЛЕННОСТЬ ЛОСЕЙ 
 

Swedish forest authorities want to shoot more elk in future hunts, because the animals cause too 
much damage to trees across the country. 
In a new report the Swedish Forest Agency (Skogsstyrelsen) notes that 10-20 percent of all Scots 
pine trees in the Vдsterbotten region were damaged by grazing elk in the past year. In parts of the 
Jдmtland region the figure climbs to 50 percent. These are record figures, it writes in a statement. 
Damages of around 10 percent were registered in almost all regions in the yearly inventory. 
The Forest Agency on Wednesday called for decisive measures to put an end to the trend. 
«We want (the damage level) to be a maximum of five percent,» its wildlife specialist Christer 
Kalйn told newspaper Vдsterbottens-Kuriren. 
The Local has previously reported on the damage caused to Sweden's forests by hungry elk. This 
year's record figures are thought to be caused by the cold and snowy winter, which meant that the 
animals were not able to find food on the ground and moved around less from area to area. 
«All actors involved have to realize how serious the situation is and make strong and coordinated 
efforts in most of the areas,» said Kalйn in an official statement published on the agency's website. 
The Forest Agency now wants to increase the annual elk cull by up to 10-20 percent, writes 
Vдsterbottens-Kuriren. In a normal year around 80,000 to 90,000 elk are killed in the hunt. 
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Esmerk Baltic News > 17.08.2018 > -- 

SWEDEN: ICA LAUNCHES WORLD-FIRST CLIMATE AWARENESS SERVICE 
// ICA ЗАПУСКАЕТ ПЕРВЫЙ В МИРЕ КЛИМАТИЧЕСКИЙ СЕРВИС 
 

Swedish grocery store chain Ica has launched a service called Mitt klimatmеl, which allows Ica 
card members to trace how much their individual product purchases affect the climate. This in turn 
allows environmentally conscious customers to substitute the products which impact 
the environment the most. The launch of Mitt klimatmеl synergises with Ica's stated plans to 
reduce CO2 emissions per square metre to 28 kg from today's 48 kg by 2020. Kerstin Lindvall, 
sustainability manager at Ica, comments that Ica is the only company in the world to offer this 
service, and that Mitt klimatmеl will be heavily promoted in autumn 2018. She further says that Ica 
is allowed to call itself climate-neutral due to climate compensation, meaning that the company 
pays for every kg of CO2 which today's technology cannot remove. 
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Esmerk Baltic News > 17.08.2018 > -- 

NORRTДLJE BECOMES FIRST MUNICIPALITY WITH 100% ELECTRIFED 
BUS SERVICES // ШВЕДСКИЙ НОРРТЕЛЬЕ СТАНОВИТСЯ ПЕРВЫМ 
МУНИЦИПАЛИТЕТОМ СО 100% ЭЛЕКТРИФИЦИРОВАННЫМ ПАРКОМ 
АВТОБУСОВ 
 

In Sweden, the municipality of Norrtдlje will be the first in the country to introduce 100% electrified 
bus services in an urban environment. The launch is the result of a partnership between the 
municipality, bus operator Nobina and Stockholm Public Transport (Storstockholms Lokaltrafik, 
SL). The electric buses will roll out in traffic on 20 August 2018. Kristoffer Tamsons, traffic 
commissioner at the Stockholm City Council, states that this marks the next step towards ensuring 
that the Stockholm Region becomes the most attractive urban region in Europe. 
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thelocal.se > 23.08.2018 > -- 

WHY IS 40,000 LITRES OF POPCORN BEING DUMPED IN THE BALTIC SEA? 
// ПОЧЕМУ В БАЛТИЙСКОЕ МОРЕ БУДЕТ СБРОШЕНО 40 000 ЛИТРОВ 
ПОПКОРНА? 
 

The surface of the Baltic Sea is about to get turned into something akin to the floor of a movie 
theatre, as 32 countries prepare for a catastrophic scenario. 
Some 550 people, 32 countries, 20 ships and aircraft are set to take part in a huge international 
exercise called Balex Delta next week, simulating a major oil spill off the coast of Karlskrona in 
southern Sweden. 
One of their tasks will consist of collecting 40,000 litres of popcorn dumped into the sea in less 
than 36 hours. 
As surprising a stunt as it may sound, it is not a new thing. 
Popcorn has in fact been used for years to replace oil leaks in simulations, because it floats well, 
is environmentally friendly, and makes for good fish food should the rescue teams fail to retrieve it 
all. 
Balex Delta organizers explained that the scenario «will simulate an oil spill of a magnitude unable 
to be handled by Sweden alone. We therefore will have to ask for international support». 
«Oil doesn't care about nations' borders. International cooperation is crucial,» said Therese 
Larsson, the Swedish coastguard's project manager of Balex Delta, one of the 
biggest environmental rescue exercises in the world. 
Most ships entering and leaving the Baltic Sea have to pass Skеne and Blekinge counties in 
southern Sweden, two areas which as a result are at high risk of being reached by an oil leak. 
«It is therefore crucial that the local, regional and national authorities are prepared to handle this 
kind of accident in the best way possible through risk assessments, planning and training,» wrote 
Lars Persson from the Skеne county administrative board in a blog entry explaining the details of 
the exercise. 
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